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برگزاری روز المپیک و بانوان 
در جاده تندرستی

 به گ��زارش رواب��ط عموم��ی فدراس��یون 
ورزش های همگانی، در چهارمین روز از هفته  
المپیک و ورزش های همگانی مراسم المپیک 
و بانوان در مجموعه ورزش��ی انقلاب با همت 
هیأت ورزش های همگانی تهران برگزار ش��د. 
بی��ش از 500 بانوی ورزش��کار ب��ا حضور در 
مجموعه ورزشی انقلاب مسیر جاده تندرستی 
را طی کردند. در این مراسم نایب رئیس و دبیر 
فدراسیون ورزش های همگانی حضور داشتند. 
در پایان این مراسم با انجام قر عه کشی جوایزی 

نیز به برخی بانوان اهدا شد.

خداحافظی بازیکنان سابق سرخابی
سپهر حیدری و س��یاوش اکبرپور در یک 
روز از فوتب��ال خداحافظی کردند. معمولا روز 
پایانی نقل و انتقالات، با خداحافظی بس��یاری 
از بازیکنان پا به س��ن گذاشته همراه می شود. 
بعضی از آنها بعد از اینکه بدون تیم ماندند، آرام 
و بدون سر و صدا از فوتبال حذف می شوند اما 
بعضی دیگر تصمیم می گیرند با یک مصاحبه 
پرسر و صدا، بگویند خداحافظی شان تصمیمی 
ش��خصی بوده، عزت ش��ان را حف��ظ کرده اند، 
حاضر نبودند تحت هر شرایطی در این فوتبال 
بمانند و به خاطر نداش��تن پیشنهاد فوتبال را 
کنار نگذاشته اند.  سپهر حیدری گفته به خاطر 
اینکه نمی خواسته پیراهنی غیر از پرسپولیس و 
ذوب آهن را بپوشد از فوتبال خداحافظی کرده 
است. البته حیدری توضیح داده پیشنهادهایش 
از تیم های لیگ یکی و انتهای جدولی بوده که 
ترجیح داده به آنها جواب منفی بدهد. اظهارنظر 
جالب تر مربوط به علیرضا اکبرپور است. مهاجم 
س��ابق اس��تقلال گفته ب��ه خاطر فش��ار زیاد 
فوتبال تصمیم گرفته »ف��رار« کند و احتمالا 
همزمانی خداحافظی اش با پایان نقل وانتقالات 
لیگ برتر، اتفاقی بوده است! اکبرپور که فصل 
پیش یک گل هم نزد، از این فرصت اس��تفاده 
کرده و به بازیکنانی که از او بزرگ تر هس��تند 
و خداحافظی نکرده اند طعنه زده اس��ت: »من 
از فوتبال خداحافظی کردم تا راه را برای امثال 

رضا عنایتی عزیز باز کنم«. 

فدراسیون فوتبال پاسخ آدیداس 
را داد

پاس��خ نامه برند آدی��داس به عنوان یکی از 
گزینه های اسپانسر لباس تیم های ملی فوتبال 
توسط کمیته بازاریابی این فدراسیون داده شد 
تا مذاکرات همچنان ادامه یابد. محمد درخشان، 
عضو کمیته بازاریابی فدراسیون فوتبال با اشاره 
به اینکه برند آدیداس به این فدراس��یون نامه 
نوش��ته و ش��رایطش را عن��وان کرده اس��ت، 
اظهار کرد: جواب نامه برند آدیداس از س��وی 
فدراس��یون فوتبال داده شد تا مذاکرات بر سر 
ش��رایط عنوان ش��ده ادامه یابد. آنها پیشنهاد 
کردند سفارش��ات خود را به صورت یک ساله 
ب��ه آنها ارائه کنیم و ما نیز ش��رایط خود را در 
این زمینه به آنها اعلام کرده ایم. وی ادامه داد: 
مذاکرات بر س��ر عدد، می��زان تخفیف، محل 
دریافت کالا و مدت زمان ارائه سفارش��ات در 
حال ادامه اس��ت. آنها درخواس��ت کرده اند به 
صورت یک ساله سفارشات خود را به آنها ارائه 
دهی��م. با توجه به اینکه ق��رارداد ما در صورت 
انعقاد 4 ساله خواهد بود، درخواست کرده ایم در 
بازه های زمانی کوتاه تری که کمتر از یک سال 
است، درخواست سفارش کنیم. این سفارشات 
در بخ��ش بانوان، تیم ملی امید، بزرگس��الان، 
فوتسال، فوتبال ساحلی و... است. درخشان در 
پاسخ به اینکه چه زمانی تکلیف برند آدیداس 
مشخص خواهد ش��د، بیان کرد: قراردادی که 
امضا خواهد شد 4 ساله است اما اگر بخواهیم 
 در ای��ن زمین��ه عجله کنی��م ای��ن کار اصلا 

به مصلحت نیست.  

ظرف های مورینیو را می شوییم
مونتسرات سئارا، همسر رافا بنیتس سرمربی 
رئال مادرید، گفت آنها باید ظرف های بجا مانده از 
ژوزه مورینیو را تمیز کنند. رافا بنیتس، سرمربی 
سابق ناپولی امسال جانشین کارلو آنچلوتی در 
رئال شد، حالا همسر این سرمربی به مورینیو 
کنایه زده است.  این در حالی است که سرمربی 
س��ابق ناپولی به تازگی و اوایل تابستان امسال 
راهی س��انتیاگو برنابئو ش��ده و مورینیو در 3 
باشگاه مختلف بوده و آنها قبلا با هم چالش های 
زیادی داش��ته اند. خانم بنیتس ب��اور دارد این 
تقریبا مقدر ش��ده که شوهرش به باشگاه هایی 
ملحق شود که مورینیو قبلا سرمربی آنجا بوده 
اس��ت. او در مصاحبه با »لا رجیون« به شوخی 
گفت: ما داریم ظرف های مورینیو را می شوییم. 
سئارا که کارش��ناس حقوق است افزود علاقه 
شوهرش به فوتبال با وجود موقعیت های سخت 
او در ناپولی، هیچ آسیبی ندیده است. او گفت: 
رافا در اولین دیدارمان، درباره سیستم 4-4-۲ 
برای من حرف زد و سخت است بتوانی او را دور 
از فوتبال نگه داری. وی افزود: در س��الی که او 
مربی نبود به مربی تیم مدرسه ای کمک می کرد. 

پدیده های احتمالی لیگ جزیره
در این گزارش نگاهی می اندازیم به بازیکنان 
جوان و مستعدی که می توانند امسال در لیگ 

برتر برای خودشان نامی دست و پا کنند.
جوردن آماوی )استون ویلا( ■

 هوداران لیگ یک فرانسه آماوی را به عنوان 
یک پدیده نمی دانند و همین حالا از او به عنوان 
یک ستاره یاد می کنند. مدافع چپ سابق نیس 
فصل پیش در لیگ یک برای خودش توفانی به 
پا کرد، با این حال او همچنان از منظر کسانی 
که فقط لیگ برتر را تماش��ا می کنند بازیکنی 
ناش��ناخته اس��ت. آماوی در واق��ع یک وینگر 
تغییر پس��ت داده است و از سرعتی بسیار بالا 
و پای چپی بس��یار دقیق برخوردار اس��ت. در 
فرانسه خیلی از فوتبال نویسان اعتقاد دارند او 
بهترین دفاع چپ حال حاضر این کشور است. 
اما تعداد دیگری هم از تصمیمات گاه نادرست 
او و خام بودنش حرف می زنند و معتقدند هنوز 
برای رسیدن به این جایگاه راه زیادی در پیش 
دارد. آماوی که با مبلغ کلی 15 میلیون یورو به 
ویلا پیوس��ته است احتمالا از همان هفته  اول 
در ترکیب اصلی تیم شروود قرار بگیرد. مدافع 
۲1 ساله  فرانسوی جاه طلبی بسیار زیادی دارد 
و قطعا قصدش از پیوستن به استون ویلا چیزی 
بیشتر از بازی کردن برای این تیم برمینگامی 

بوده است.
جو گومز )لیورپول( ■

 ه��واداران لیورپول خیلی س��عی می کنند 
بیش از حد از داش��تن چنین س��تاره  جوانی 
خوش��حال نش��وند اما نمایش او در بازی های 
پیش فص��ل در اس��ترالیا، خوش بین��ی آنها را 
بش��دت افزایش داده اس��ت. گومز فصل پیش 
برای چارلتون اکثرا به عنوان مدافع راست بازی 
می کرد. اما در مسابقات زیر 17 ساله های اروپا 
به عنوان مدافع مرکزی انگلیس حاضر بود و با 
این تیم قهرمان اروپا ش��د. برندان راجرز هم تا 
ب��ه حال از گومز در هر دو س��وی خط دفاعی 
استفاده کرده است و این نشان از چند پستی 
بودن فوق العاده  او دارد. گومز به اندازه  کافی قد 
بلند است که مناسب مدافع میانی در لیگ برتر 
باشد و به اندازه  کافی سریع و تکنیکی است که 
بتواند در نقش فول بک راست، یا چپ بازی کند. 
شاید بتوان او را با جان استونز اورتون مقایسه 
کرد. درس��ته که گومز هنوز برای رس��یدن به 
سطح استونز راه دارد، اما هیکل مناسب، قدرت 
حفظ توپ تحت فشار و توانایی بازی به عنوان 
س��نتر بک و ف��ول بک، ش��باهت زیادی بین 
این دو نش��ان می دهد. نکته  مهمی که درباره  
 گومز وجود دارد داس��تان همیشگی بازیکنان 
چند پسته است که در نهایت به ضررشان تمام 
می ش��ود و مانع پیشرفت ش��ان در یک پست 
خاص می شود. استعدادهای زیادی قبل از گومز 
دچار این مشکل شده اند. شاید او استثنا باشد، 

زمان مشخص می کند.
 آندریاس پریرا )منچستر یونایتد( ■

 پریرا ستاره  منچستر یونایتد در تور آمریکا 
بوده اس��ت. او در 3 ب��ازی اول قدرت خودش 
در بعد تهاجمی را نش��ان داد و هروقت توپ 
به پایش خورد تیم��ش را به حمله برد. خود 
لوی��ی فان خال درباره  بازی با تیم س��ن خوزه 
گفت هایلات بازی، گل پریرا بود. نیکی بات، 
ستاره  سابق یونایتد و از جمله بازیکنان معروف 
که حالا مربی زیر ۲1 ساله های باشگاه است، 
درباره  پری��را می گوید: »پریرا مثل اینیس��تا 
تکنیکی اس��ت و از چپ به تو می زند. او هنوز 
خیلی سنش کم اس��ت و باید یاد بگیرد کل 
فوتب��ال دریبل های جادویی نیس��ت و اصل 
مطلب این اس��ت که کارهای ساده را درست 
انج��ام بدی. اگر پریرا این نکته را درک کند و 
به آن عمل کند بازیکن بزرگی می شود. پریرا 
آن »عامل ویژه« ب��رای بازی کردن در تیمی 
به بزرگی منچس��تر یونایتد را دارد.«پریرا این 
فصل باید با عدنان یانوزای و جس��ی لینگارد 
برای بازی کردن در تیم اول رقابت کند. پریرا 
می تواند به عنوان وینگر راس��ت یا چپ بازی 
کند اما پس��ت مورد علاقه  خ��ودش هافبک 

شماره  10 است.

موسوی و محمودی بر سر دوراهی
سیدمحمد موسوی و شهرام محمودی برای 
انتخاب تیم فصل آین��ده خود در یک دوراهی 
هستند. در حالی که پیش از این باشگاه پیکان 
با ارائه پیش��نهادهایی موافقت ضمنی شهرام 
محمودی و سیدمحمد موسوی را برای فصل 
آینده لیگ برتر جلب کرده بود، تیم تازه تاسیس 
بانک س��رمایه با هدایت مصطفی کارخانه نیز 
رایزنی هایی را برای جذب این ۲ بازیکن انجام 
داده اس��ت. حالا موس��وی و محمودی در یک 
دوراهی قرار دارند؛ باش��گاه پی��کان به عنوان 
پرافتخارتری��ن تیم ایران و آس��یا و تیم بانک 
سرمایه با پیش��نهادهای قابل توجه به دنبال 
جذب این دو بازیکن هستند. در حالی که برخی 
رس��انه ها پیش از این از امضای قرارداد این ۲ 
بازیکن خب��ر داده بودند، اما منابع آگاه امضای 
قرارداد موس��وی و محمودی با یک باش��گاه را 

تکذیب کردند. 

گزارش اخبار

گ�روه ورزش�ی: در حالی ک��ه یک روز تا ش��روع 
پانزدهمی��ن دوره  لیگ برتر فوتبال ای��ران مانده، 
هجمه شعارهای عملی نشده و بلاتکلیفی بیشتر از 
هر زمانی شروع لیگ را تحت الشعاع قرار داده است. 
حدود 10 روز قبل نامه ای توسط دبیرکل فدراسیون 
فوتبال ایران به سازمان لیگ زده شد که محتوای 
آن عدم ارائه خدمت به تیم های بدهکار و ممانعت 
از حضور آنها در رقابت ه��ای لیگ بود؛ نامه ای که 
می توانست بسیار زودتر از این و با پایان لیگ قبلی 
زده شود بیش از هر چیز شبیه یک اقدام تبلیغاتی 
بود و چیزی کمتر از یک هفته نگذشت که اولین 
خدمت به تیم های بدهکار با ثبت قرارداد بازیکنان 
آنها در هیات های فوتبال اس��تان ها توسط رئیس 
سازمان لیگ صادر شد. تبعات تصمیمات یک شبه 
و بحران اولیه در شروع لیگ و اینکه بلافاصله بعد 
از اتمام لیگ قبلی چنین نامه ای به س��ازمان لیگ 
زده نش��ده و برای تیم های بدهکار خط و نش��ان 
نکش��یده اند خود جای سوال دارد! اما بیشتر از هر 
چیز دیگری اقدام مهدی تاج به منظور ثبت قرارداد 
بازیکنان بدهکار در هیات های فوتبال استانی است 
که نشان می دهد تمام این اقدامات چیزی جز یک 
نمایش نیست که پایان آن نیز بی شک از ابتدا معلوم 
بوده اس��ت.  13 باشگاه لیگ برتر در مجموع مبلغ 
197/443/610/31۲ ریال به ۲05 فرد یا ش��رکت 
بدهکار هس��تند که باید قبل از شروع لیگ تسویه 
کنند تا مجوز حضور آنها در پانزدهمین دوره لیگ 
برتر صادر شود. اینکه اساسا تیم ها قادر به پرداخت 
چنین رقمی هستند یا خیر؟ خود قابل تامل است 
و باید با درایت بیش��تری در این باره تصمیم گیری 
می شد تا باز هم یک هفته قبل از شروع لیگ همه 
چیز به هم نریزد. برخی مدیران باش��گاه های لیگ 
برتری مدعی شده اند فدراسیون فوتبال و سازمان 
لیگ که قصد دارند به تیم های بدهکار اجازه شرکت 
در رقابت های لیگ برتری را ندهند خود به باشگاه ها 
بدهکارند، بدهی ای که ناشی از حق پخش تلویزیونی 
فوتبال، تبلیغاتی محیطی لیگ و... اس��ت. مدیران 
باشگاه ها عنوان کرده اند مسؤولان فدراسیون فوتبال 
و سازمان لیگ که داعیه اجرای قانون و ممانعت از 
حضور تیم های بدهکار در لیگ را دارند چرا قوانین 
را درباره خودش��ان اجرایی نکرده و بدهکاری های 
خود را تسویه نمی کنند. همگان به خوبی می دانند 
که برخی تیم های حاضر در لیگ بویژه سرخابی ها 
به دلیل بدهی بالا و نبود منابع مالی امکان تسویه 
حس��اب ندارند، اگر قرار باشد رقمی هم پرداخت 
ش��ود باید از طرف دولت اعتبارات تزریق شود که 
این امر کاملا دارای اش��کال است. باشگاه هایی که 
حتی ریالی درآمدزایی نداشته و در تامین اعتبارات 
جاری کاملا به دولت وابسته اند. فدراسیون فوتبال 
که نتوانس��ته در سالیان اخیر در دریافت مطالبات 

باشگاه ها عملکرد قابل دفاعی داشته باشد دست به 
اقدامی زده که پایانش هرچه باشد با شکست همراه 
است. آیا لیگ پانزدهم بدون حضور تیم های بدهکار 
برگزار می ش��ود؟ آیا رقابت ه��ای تیم های بدهکار 
3 بر صفر به س��ود حریفان اعلام خواهد ش��د؟ آیا 
فدراسیون فوتبال از موضع خود با توجه به چالش 
ایجاد ش��ده کوت��اه خواهد آمد یا پ��ا پس نخواهد 
کشید و حداقل 11 تیم حق شرکت در هفته اول 
لیگ را نخواهند داشت؟ باید منتظر ماند و دید که 
صحبت های آقایان در حد حرف بوده یا تا پله آخر 

مصائب پیش رو را تحمل خواهند کرد. 
افشارزاده: نمی توانند مانع بازی استقلال شوند ■

مدیرعامل استقلال می گوید کمیته انضباطی 
نمی تواند مانع برگزاری دیدار تیم های لیگ برتری 
در هفته نخس��ت به دلیل بدهی  شود، چرا که این 
مساله مختص آبی پوشان نیست. بهرام افشارزاده در 
پاسخ به این سوال که نظرش راجع به تهدید کمیته 
انضباطی مبنی بر اینکه تیم های بدهکار از جمله 
استقلال نمی توانند در رقابت های لیگ برتر شرکت 
کنند چیست، گفت: اولا پولی نداریم که این همه 
بده��ی را پرداخت کنیم، دوما مگر س��ازمان لیگ 
ب��ه تعهداتش عمل کرده و مطالبات ما را پرداخت 
کرده است؟ س��وما اگر 3 ماه پیش این حرف ها را 
می زدند کمی منطقی تر بود. الان در آس��تانه بازی 
با س��یاه جامگان واقعا چگونه این همه پول را جور 
کنیم؟ فکر نمی کنم چنین حرف هایی صحیح باشد 
و اصلا به نظر من کمیته انضباطی نمی تواند مانع 
بازی کردن تیم ها شود، چرا که این مساله مختص 

ما نیست و تیم های زیادی درگیر آن هستند. 
مدیرعامل تراکتور: مگر می شود؟ ■

از سوی دیگر عباسی، مدیرعامل تراکتورسازی 
در پاس��خ به این س��وال که نظر او راجع به تهدید 
کمیته انضباطی مبن��ی بر ممانعت از بازی کردن 
برخ��ی تیم ها ب��ه دلیل بدهی چیس��ت، چرا که 
تراکتورسازی هم شامل این بحث می شود، گفت: 
کدام تیم در لیگ ایران بدهی ندارد؟  در ثانی مگر 
فدراسیون و س��ازمان لیگ به تعهدات شان عمل 
می کنند؟ مگ��ر در حق پخش به آنچه می گفتند 
عم��ل کردند؟ آنها بای��د چی��زی را بخواهند که 
خودش��ان انجام می دهند. اگر این طور باشد باید 
لی��گ را تعطیل کنند، چرا که همه بدهکارند. 11 
تیم لیگ برتری بدهی دارند. واقعا می ش��ود مانع 
بازی کردن آنها شد؟ به نظر من بدهی در فوتبال 
ایران مثل اش��تباهات داوری اس��ت که جزئی از 

فوتبال شمرده می شود. 
حسن زاده: در گذشته کم کاری کردیم ■

رئیس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال درباره 
بدهی باشگاه های لیگ فوتبال گفت: اگر در 3 سال 
گذش��ته حمایت مس��ؤولان اجرایی برای دریافت 
مطالبات وجود داشت، اکنون شاهد بدهکار بودن 
باشگاه ها نبودیم. اسماعیل حسن زاده گفت: در بحث 
بدهی باش��گاه های بدهکار پیش می رویم. امسال 
اتفاق خوش��ایندی رخ داده است و ما با هماهنگی 
مسؤولان فدراسیون و سازمان لیگ و به خصوص 
دبیرکل و رئیس سازمان لیگ برتر فعالیت متفاوتی 
را نسبت به سال های گذشته انجام داده ایم به طوری 

که اگر در 3 سال گذشته حمایت مقامات اجرایی 
برای اجرای رای مطالبات وجود نداش��ت، امس��ال 
عزم، اراده، حمایت و همچنین قول مستقیم دکتر 
اسدی و مهدی تاج باعث شده باشگاه های بدهکار 
دقیقا با روش��ی که در جلسات مطرح شده است، 
قبل از اولین مسابقه باید بخشی از بدهی های خود 
را تس��ویه کنند.  وی در ادام��ه بیان کرد: ضمانت 
اجرایی این تصمیم این است که به دستور رئیس 
س��ازمان لیگ برتر، تیمی که بدهکار اس��ت، اگر 
نام��ه بلامانع بودن فعالیتش را از کمیته انضباطی 
دریافت و ارائه نکند، اجازه حضور در اولین مسابقه 
را نخواهد داشت و مسلم است تیمی که در مقابل 
حریفش حاضر نش��ود، نتیجه دیدارش 3 بر صفر 
توس��ط داور اعلام خواهد ش��د. ما یقین داریم این 
بار با حمایت دبیرکل و رئیس س��ازمان لیگ برتر، 
حکم کمیته انضباطی درباره باش��گاه های بدهکار 
که چند سالی است خاک می خورد، اجرا می شود.  
حسن زاده درباره فعالیت باشگاه های بدهکار افزود: 
خوش��بختانه با تاکیداتی که صورت گرفته، برخی 
باش��گاه ها در لیگ برتر و دیگر لیگ ها تلاش لازم 
را برای تسویه بدهی شان انجام داده اند. چند باشگاه 
کاملا بدهی خود را تسویه کرده و مدارکشان را به 
کمیته انضباطی ارائه داده اند. چند باشگاه دیگر هم 
به تدریج اقدام به اخذ رضایت کرده و مدارک لازم 
را ارائه می دهند. در واقع بلامانع بودن فعالیت باشگاه 
بدهکار پس از تسویه کامل، با روشی که پیش بینی 
ش��ده صادر می ش��ود. تا امروز بیش از 10 تیم در 

اجرای حکم کمیته انضباطی اقدام کرده اند.  

امی�ر کمالی: در ش��رایطی که نزدیک ب��ه 10 روز 
از اتم��ام رقابت های لیگ جهانی در س��ال ۲015 
گذش��ته، رده بندی برترین تیم های والیبال جهان 
هنوز به روزرسانی نشده است. اعلام رده بندی برترین 
تیم های والیبال جهان برخلاف سایر رشته های دیگر 
دوره زمان��ی ن��دارد و از آنجا که تنها جایگاه تیم ها 
پس از تورنمنت های معتبر در رتبه آنها تاثیر دارد، 
رده بندی تنها پس از این رویدادها دستخوش تغییر 
می ش��ود، اتفاقی که پس از پایان رقابت های لیگ 
جهانی رخ نداده اس��ت. در فرمت تعیین شده برای 
تعیین رنکین��گ تیم های والیبال جهان امتیازهای 
ی��ک تورنمنت تا زمانی ک��ه دوره بعدی آن برگزار 
نشده باشد، پابرجا خواهد ماند حتی اگر چند سال 
از برگزاری آن رویداد گذش��ته باشد. مثلا امتیازات 
رقابت های المپی��ک ۲01۲ و جام جهانی ۲011 با 
وجود اینکه مربوط به چند سال گذشته است، هنوز 
برای تیم ها محاس��به می شوند. اما به نظر می رسد 
FIVB در به روزرس��انی آخری��ن رده بن��دی دچار 
مشکلاتی شده است که این مساله چند دلیل دارد. 
اولین مساله تغییر فرمت مسابقات و تعداد تیم های 
شرکت کننده اس��ت. در فرمت قبلی برای ۲۸ تیم 
ش��رکت کننده در لیگ جهانی ۲014 امتیازاتی در 
نظر گرفته شده بود که با توجه به جایگاه پایانی به 

آنها داده می شد اما در سال ۲015 فرمت مسابقات 
تغیی��ر کرد و 3۲ تیم در آن ش��رکت کردند که به 
این ترتیب دیگر استفاده از فرمت امتیازدهی سال 
گذشته ممکن نبود و باید فرمول جدیدی طراحی 
می شد. مساله بعدی که در این تاخیر تاثیر داشته 
است، قهرمانی یک تیم از سید دوم رقابت های لیگ 
جهانی به نام فرانسه اس��ت. در فرمول امتیازدهی 
فدراس��یون جهانی والیبال حضور تیم های دس��ته 
پایین تر در مراحل پایانی باعث نمی شود آنها امتیاز 
دور نهایی را به دس��ت آورند. برای مثال تیمی که 
از دس��ته دوم لیگ جهانی ب��ه دور نهایی راه پیدا 
می کند، از آنج��ا که به هر حال از ابتدا جزو ۸ تیم 
برتر دسته اول نبوده در نهایت می تواند امتیاز عنوان 
نهم��ی را از آن خود کند، حت��ی اگر در دور نهایی 
قهرمان شده باش��د.  در فرمول بندی FIVB آمده 
اس��ت: قهرمان دس��ته دوم لیگ جهان��ی امتیازی 
معادل جایگاه نهمی دریافت می کند )امتیازی از دور 
نهایی نمی گیرد(. در باب چرایی این قانون می توان 

به این مساله اش��اره کرد که فدراسیون جهانی در 
نظر داش��ته عدالت را به خوبی رعایت کند، چرا که 
تیمی که از دسته پایین تر راهی دور پایانی می شود 
احتم��الا به دلیل حضور در کنار تیم های ضعیف تر 
بوده که توانس��ته صعود کند و از 3 تیم دسته اول 
که نتوانسته اند در کنار تیم های قدرتمند راهی دور 
نهایی شوند بهتر نیست و براساس این منطق باید 
امتیازی کمتر از ۸ تیم دسته اول بگیرد، این منطق 
در جاه��ای دیگر نیز مورد اس��تفاده قرار می گیرد، 
جایی که تیم ملی والیبال انگلیس به دلیل میزبانی 
المپیک لندن توانست در این رقابت ها حضور داشته 
باشد اما از آنجا که تیم بسیار ضعیفی است، امتیاز 
مربوط به حضور در المپیک برایش محاس��به نشد 
البته ش��اید زمانی که این قانون نوش��ته می شد 
کس��ی فکر نمی کرد تیم قهرمان دس��ته دوم در 
پایان عنوان قهرمانی کل مس��ابقات را از آن خود 
کن��د و همه چی��ز را به هم بری��زد!  در دوره های 
گذش��ته تیمی که از گروه پایین تر می آمد عنوان 

قابل توجهی کسب نمی کرد و در دور نهایی آخر 
می ش��د، تاثیری هم بر بالای جدول نداشت و در 
پایان براس��اس این قانون به جای اینکه شش��م 
ش��ود، نهم در نظر گرفته می شد و تیم های برتر 
رقابت ها نیز براساس رتبه خود امتیاز می گرفتند 
اما امسال داس��تان کاملا متفاوت است. مشخص 
نیس��ت فدراسیون جهانی امسال این تبصره خود 
را عملی کند یا خیر. اگر قرار بر اعمال این تبصره 
باشد، فرانس��ه با وجود قهرمانی در لیگ جهانی، 
باید امتیاز تیم نهم را دریافت کند! در این صورت 
امتیازبندی تمام تیم ها به هم می ریزد و صربستانی 
که دوم ش��ده باید امتیاز تیم قهرمان را به دست 
بیاورد در حالی که قهرمان نشده است! به همین 
ترتیب جایگاه س��ایر تیم های دسته اول از جمله 
ایران یک پله بهتر خواهد شد. بر همین اساس بود 
که رس��انه ها پس از حذف ایران در دور مقدماتی 
لیگ جهانی، اعلام کردند ایران رتبه ششمی را به 
خود اختصاص داده است، چرا که بین ۸ تیم برتر 
جهان از روس��یه و استرالیا عملکرد بهتری داشته 
است و فرانس��ه نیز به دلیل حضور در دسته دوم 
نباید بالاتر از ایران قرار بگیرد؛ مساله ای که البته 
درس��ت نبود و سایت رسمی مس��ابقات در پایان 

ایران را در جایگاه هفتم قرار داد.

اتفاق عجیب در فاصله یک روز تا آغاز لیگ پانزدهم

11 تیم حق بازی ندارند!

سرگیجه فدراسیون جهانی برای انتشار آخرین رده بندی تیم های والیبال

والیبالقهرمانی فرانسه همه چیز را به هم ریخت!


